
Zeleň v Třebechovicích pod Orebem

Vážení a milí,

ráda bych vás seznámila s novými informacemi na téma zeleně a zdobení v našem městě, které vznikli, či

vznikají po společné dohodě a spolupráci My pod Orebem, Lesokruh, z. s., vedení města a TS.

1) Dle doporučení Ministerstva životního prostředí,  vzhledem k nedostatku spodních vod a ochraně životního

prostředí  (přirozené  vysemenění  rostlin,  zchlazování  prostředí,  zamezení  „žlutým  trávníkům“,  úhyn  hmyzu

z nedostatku květů, kdy vymírají především druhy závislé na konkrétních lučních květinách, …), byla v našem

městě omezena frekvence sekání všech trávníků.

2) Rozhodli jsme se  vyzkoušet tzv. „motýlí louku“. První lokalitou, kde zkoušíme její existenci, je  Na Obci.

V části u kaštanů byl ponechán menší prostor ve své přirozenosti. Ačkoli je to plocha menší (cca 60 m², nachází

se  zde  více  než  dvacet  druhů  travin  a  lučních  květin.  Loučka  bude  sekána  2  x  ročně,  nejlépe  domácím

chovatelem, neboť seno s takovými bylinami je dnes velmi vzácné ☺. 

Dalším záměrně (ne)udržovaným místem přirozené zeleně, sečené pouze 2 x ročně, jsou naše orebské sady. I

zde je domluveno sekání regionálními chovateli.

Obě  tato  místa  jsou  označena  cedulkami  s informacemi  o  biodiverzitě,  které  nám  zhotovil  David  Vojtek

(děkujeme!). 

Pro příští rok jsou již zakoupena semena lučních květin, která se budeme snažit zaset na podzim. Místo

výsevu ještě zvažujeme. Opět se bude jednat o zkoušku, jak se takovému počinu bude dařit.

3) Jsou navrženy k zakoupení květináče na veřejné osvětlení podél cesty na náměstí. Uvidíme, zda se je podaří

umístit a osadit ještě v letošním roce.

4) Pracuje se na přípravě  osázení zelených ploch podél cest nejen ve městě jarními cibulovinami. Pokud

nám dopadne dotace, tak bychom sázení uskutečnili již letos na podzim. Sázet budou moci všechny organizace,

neziskovky, rodiny, zájemci podle předem domluveného plánu (kdo, co, kam sází). Tuto  organizaci si vzal na

starost Klíč k tvořivosti, z. ú. Bližší informace budou zveřejněny přibližně měsíc před akcí (facebook a webové

stránky www.klic-k-tvorivosti.cz). 

5) Poslední, co bych ráda zmínila, je téma sázení nových stromů. Lesokruh, z. s. a My pod Orebem předali TS

seznam možných stromů pro městské podmínky. Společně nyní zjišťujeme  možnost získání dotací na nové

stromy. 

6) Ráda bych vyslovila speciální poděkování všem ženám, které se podílely na zkrášlení a osázení záhonu u

křižovatky Na Roli. Obdiv jim patří i proto, že záhon osázely svými vlastními květinami ze zahrady.

I když téma zeleně se může zdát pro některé malicherné a méně potřebné, nežli jiná témata, věřte, že děláme, co

právě můžeme a co v rámci svého soukromého života jsme schopni časově zvládnout. Závažnější témata, jako

například řešení centra města, vyžadují více času, spolupráce a znalostí, např. v oboru legislativy. Věřím však, že

i téma péče o zeleň a výzdobu má své důležité místo v žebříčku hodnot pro celé město.

Za všechny spolupracovníky z My pod Orebem, Lesokruhu, z. s., Klíč k tvořivosti, z. ú., TS a vedení města 

Klára Zdechovská

                                                  


